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Tři učitelé s dlouhou
profesionální dráhou, dva
Španělé a jeden Mexičan, byli
dne 2. září 2012 vysvěceni
biskupem a prelátem Opus Dei
Mons. Javierem Echevarríou na
kněze ve svatyni Terreciudad.
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Tři učitelé s dlouhou profesionální
dráhou, dva Španělé a jeden
Mexičan,



byli dne 2. září 2012 vysvěceni
biskupem a prelátem Opus Dei Mons.
Javierem Echevarríou na kněze ve
svatyni Torreciudad. Chrám byl zcela
zaplněn věřícími, příbuznými a
přáteli těchto novokněží, kteří je
doprovázeli při modlitbách po celý
tento slavnostní den.

Novými kněžími jsou Moros
Claramunt, narozen před 48 roky v
Sagunto (Valencie), Mexičan René
Alejandro Adrianensés Terrones, 37
let, a José María Esteban Cruzado z
Madridu, 43 let.

V homilii Mons. Echevarría vyzval
všechny věřící, aby „dobře prožívali
Rok víry, který Benedikt XVI. vyhlásil
od října tohoto roku. Abychom všem
lidem otevírali cestu k radosti s
vědomím, že jsme Božími dětmi, a že
Bůh volá všechny k sobě jako
přátele.“

Slovy Benedikta XVI. připomněl
prelát Opus Dei „nesmírný dar, který



kněží představují, a to nejenom pro
církev, ale také pro celé lidstvo.“
Mons. Echevarría kladl důraz na to,
aby noví kněží měli v popředí zájmu
liturgii, lásku k papeži, biskupům a
ostatním kněžím, a také aby prosili,
aby se „mnoho seminaristů rozhodlo
hledat svatost a bylo co nejvíce
povolání do zasvěceného života“.

Úzce spojen s bratrstvy v Saguntu

Baltasar Moros, který promoval na
univerzitě ve Valencii z geografie a
historie, byl profesorem v El
Campico, střední škole zemědělské v
Jacarilla (Alicante), a v diecézní škole
La Natividad v Burjasot, Valencie.
Učil celých 18 let.

René Adrianensés promoval na
pedagogické univerzitě a byl po 13 let
profesorem v Monterrey ve škole la
Ciudad de los Niňos.

José María Esteban učil 16 let na
škole Retamar v Madridu.



Na konci obřadu byli noví kněží
zahrnuti projevy lásky - byli to např.
farníci ze Sagunta z farnosti svatého
Salvátora, kteří doprovázeli
Baltasara Morose, jehož bratr Enrik
je také knězem. Jeho matka Vicenta a
jejích šest sourozenců a synovců
děkují za tento dar od Boha a prosí
za svatost všech kněží. Baltasar má v
Saguntu hluboké kořeny. Byl zde
předsedou jednoho bratrstva
(Cofradía de los Patronos) a také
klíčníkem v eucharistickém procesí
„la Minerva“.

Baltasar si myslí, že Rok víry, který
vyhlásil papež Benedikt XVI. a který
začne v říjnu, „nám může pomoci
uvědomit si velikost víry - abychom ji
žili ne jako jakési dědictví, ale něco
co je skutečné a čeho jsme si opravdu
vědomi“. „Jsem nadšen, že mohu
přinášet mnoha lidem Kristovo
světlo, zvláště prostřednictvím
svátostí“, dodává.



Tento rodák ze Sagunta je připraven
vykonávat svou kněžskou službu
„tam, kam mě pošlou“ a zdůrazňuje,
že „Benedikt XVI., který je pro církev
milostí Ducha svatého, potřebuje ode
všech podporu a modlitbu“. Baltasar
dojatě připomíná, jaký velký vliv na
něj měla návštěva Jana Pavla II. ve
Španělsku v roce 1982. „Měl jsem 18
let a účastnil jsem se ceremonie v
Santiago Bernabéu. Už jsem byl v
Opus Dei a bylo to pro mne potvrzení
toho, že se mám úplně odevzdat a
rozhodnout se hledat svatost v mé
práci“.

Při obhajobě doktorské práce o
„Bratrstvech Kristovy krve v
království Valencie“ analyzuje tento
nový kněz své profesionální
zkušenosti a dokládá, že „profesor
musí předávat své odborné znalosti a
svým příkladem učit své žáky, aby z
nich byli osobnosti a dobří občané“.



Poznamenává, že „je-li pochopení,
láska a trpělivost, žáci na to patřičně
odpovídají. Je třeba brát do úvahy
věk a současně respektovat svobodu
a odpovědnost, aby si uvědomili, že
každý čin má i svůj následek“.

Z blogu „Co teď čtu?“

José María Esteban Cruzado už má
sbaleno a je připraven na novou
práci v Alcorcónu, v klubu mladých
Cyara a ve škole Andel, kde na něho
čeká spousta mladých lidí. „Měním
své zaměstnání, ale vracím se do
středního školství. Budu sloužit
společnosti a církvi jiným způsobem:
dříve jako profesor, nyní jako kněz.“

Vystudoval historii, byl
středoškolským profesorem na škole
Retamar a mnoho let pracoval s
mladými lidmi z Aluche a Alcorcónu.
„Myslím si, že společnost očekává od
kněží, aby jimi byli na sto procent,
abychom se dávali, abychom byli
svatí, radostní a měli sportovního



ducha, jak říkal svatý Josemaría
Escrivá, a abychom každého ochotně
přijímali s láskou.“

José María Esteba, nejstarší ze sedmi
sourozenců, je velký lektor. Na blogu
„Co teď čtu?“ se snaží šířit návyky ke
čtení. Říká: „Proto si myslím, že je
velmi důležité, aby každý domov byl
zároveň kulturním prostředím a
abychom my učitelé motivovali ke
čtení dobrých titulů, aniž bychom ke
čtení nutili“. Dodává, že „jak stále učí
Svatý otec Benedikt XVI. a prelát
Opus Dei, snažím se číst Svaté písmo
tak, že se zapojuji jako další osoba,
čtu pomalu a reflexuji ho, a pohlížím
na Písmo jako na bezednou studnu,
jako místo, kde Bůh mluví k
člověku“.

Formace pro rodiče

Vzdělávací komplex La Ciudad de los
Niňos, který je určen zvláště pro
mladé z chudých rodin, a kde pracují
věřící a spolupracovníci Opus Dei v



Monterrey, zanechal hlubokou stopu
v životě nového mexického kněze. V
tomto centru, kde studuje tisíc žáků,
studoval i René a pracoval zde 13 let
jako učitel. Kromě toho byl ředitelem
pro formaci a měl úvazek ve škole
pro formaci rodičů.

René chápe, že „rodiny a rodiče mají
klíčovou roli ve vzdělávacím procesu
a my učitelé musíme s nimi
spolupracovat, neboť ve vzdělávacím
procesu mají tu nejdůležitější úlohu.
My všichni se snažíme, aby byli
občany dobře formovanými a byli
tak prospěšní pro společnost“.

Co se týče jeho nového povolání jako
kněze, René vypráví, že prosil Pannu
Marii Guadalupskou, jež se uctívá ve
svatyni Torreciudad (Španělsko), o
pomoc, aby byl „zbožným, měl
pochopení pro druhé a byl vždy k
dispozici“.

Doktorská práce novokněze
pojednávala o způsobech



duchovního vedení v několika
španělských duchovních časopisech
v období let 1920 až 2012. Jde o
publikace Vida Sobrenatural
(Nadpřirozený život), Manresa, Surge
(Brázda) a Teología Espiritual
(Duchovní teologie).

Rodiny novoknězů

Početná delegace ze Sagunta prožívá
vysvěcení jednoho ze svých krajanů
se zřejmým dojetím a radostí. Jeho
matka, Vicenta, je obklopena dětmi a
synovci jako např. Daniel a Javier, 13
a 18 let. José Luis, jeden z bratrů,
nám říká, že „důležité je, že se za
něho a za všechny kněze hodně
modlíme“. V této rodině je již další
kněz, Enrique, starší bratr. Vicenta
na závěr říká, že „je velmi dojatá,
když vidí další povolání kněze ve své
rodině. Je to věc modlitby a toho, že
každý následuje cestu, kterou mu
Bůh ukazuje“.



Mezi mnoha objetími a
fotografováním oznamuje skupina ze
Sagunta, že primiční mše Baltasara
bude 23. tohoto měsíce ve farnosti
Santa María. Josefina Claramunt,
Baltasarova teta, říká, že je velmi
dojatá a šťastná, jak lidé a celá
farnost reaguje. Další z účastnic,
Vicenta Molés, si spojuje novokněze
hlavně s bratrstvy.

V této skupině přijel také kněz José
Vicenta Calza, farář z kostela Sv.
apoštola Petra v Tavernes de la
Vaidigna (Valencie), který se zná s
Baltasarem už od kolébky. „Slavil
jsem eucharistii ve svatyni a prosil za
svatost kněží, aby mladí lidé byli
připravení odevzdat svůj život
kněžství a zasvěcenému životu“.

Julie, matka nového kněze,
poznamenává, že pro rodinu José
Maríi „byl obřad úžasný, plný dojmů
a zapůsobil velice na můj vlastní
život. Je to mimořádně hluboký



pocit“. Jeho otec Juan Esteban říká
„prožíval jsem vše silně emotivně,
tento den i dobu, kdy byl jáhnem,
plakal jsem dojetím a modlil jsem se
roky za jeho povolání ke kněžství“.

Rodiče Reného jsou také velmi dojatí
a prosí, aby byl „radostným knězem.
Jsme velmi spokojeni, bude nám
velmi blízko“. Michal, jeho bratr,
děkuje Bohu za „toto požehnání pro
naši rodinu a pro Mexiko, protože
potřebujeme hodně kněží“. Jeho
manželka Iliana si myslí, „že je to
vzácný poklad a že mají velkou
radost z tohoto dne“.
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